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I no sé qui li haurà contat amb tant de detall, però he de dir 
que l’expedició en l’àmbit institucional va ser molt respec-
tuosa i va fer moltíssima feina per tot això que li acabe de dir, 
per consolidar la nostra economia de les empreses que volen 
ubicar-se en el mercat canadenc .

I seguirem fent-ho, en eixe mercat, i en trenta-dos mercats 
més, que ja tenim antena, i en qualsevol altre mercat que 
també ens demanden les nostres empreses . Perquè això va 
a millorar el dia a dia de la nostra ciutadania, de la gent que 
vivim al País Valencià .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la pregunta 1 .364, que formula la diputada Antonia 
Serna, del Grup Parlamentari Socialista, també al conseller 
de economia sostenible . Senyora Serna, quan vullga .

La senyora Serna Serrano:

Gracias, señora presidenta .

Buenas tardes, señor conseller .

Ayer mismo pudimos conocer que el paro había vuelto a bajar 
en nuestra comunitat durante el mes de marzo, ofreciendo las 
mejores cifras absolutas con respecto al resto de las comuni-
dades autónomas .

Debemos reconocer que es un dato altamente positivo y espe-
ranzador, pero sin embargo seguimos siendo conscientes que 
nos queda mucho por hacer y que crear empleo estable y de 
calidad debe seguir siendo una de las prioridades del Consell .

Estos datos positivos, además, nos obligan a continuar inten-
sificando el trabajo en los programas que se han anunciado 
desde su conselleria que están presupuestados, además de 
incidir y avanzar en el proceso de actualizar y modernizar el 
Servef, como ya se está haciendo .

La prolongada crisis económica ha afectado enormemente 
al empleo, y muy concretamente hoy vamos a hablar del 
empleo juvenil . Los empleos que habitualmente eran segu-
ros en épocas anteriores resultan en estos momentos casi 
impensables para muchos y muchas de nuestros jóvenes .

El desempleo juvenil es uno de los grandes problemas que 
hay en Europa, en España y también en nuestra comuni-
dad . De hecho, nuestro país lidera las tasas de desempleo de 
las personas jóvenes, y acabó el año 2017 en Europa con un 
índice de desempleo juvenil muy cercano al 40% .

La fotografía que mostraba nuestra comunitat para los jóve-
nes en el mercado laboral era de absoluta desesperanza, 
y sufrían un elevado riesgo de quedar excluidos fuera del 
sistema . Ante esta situación, la Unión Europea adquiere el 
compromiso de crear más y mejores empleos .

Y con este objetivo se constituye lo que se conoce como el 
núcleo de la Estrategia 2020, que se materializa económica-
mente en el fondo social europeo, como el principal instru-
mento de apoyo para crear empleo . Este período 2014-2020 
se crea en el Servef dos programas operativos .

Uno de ellos es el que vamos a hablar ahora, el fondo de 
programa operativo de empleo juvenil, que es un programa 
plurirregional que desarrolla la iniciativa de crear empleo 
juvenil en España, con el apoyo económico del fondo social 
que tiene como principal objetivo realizar e implementar 
todo tipo de actuaciones, ya sean directas o indirectas, exclu-
sivamente para el colectivo que corresponde a jóvenes mayo-
res de dieciséis años y menores de treinta años que estén 
desempleados .

Este programa que está en activo se gestiona de forma 
compartida entre el estado y nuestra comunidad autónoma, 
a través del Servef . Señor conseller, es necesario, usted lo 
sabe, poner como valor central el humano en toda la activi-
dad económica . En la agenda de la creación de empleo quizá 
todavía más .

Hay que resituar de forma prioritaria, hacer realidad una 
sociedad responsable, integradora y acogedora, sin dejar 
atrás a nadie . Tenemos la generación de jóvenes mejor prepa-
rada de la historia . Nuestros jóvenes no tienen por qué 
marcharse para buscarse la vida . A nuestros jóvenes no les 
sobra formación, lo que les falta son oportunidades .

Por ello, le pregunto, señor conseller: ¿qué grado de ejecución 
tiene el programa operativo de empleo juvenil en la comunitat 
y cuántos jóvenes han conseguido empleo y formación en el 
balance de esta actuación?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Serna .

Conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyora diputada, abans de contestar-li la pregunta que em 
fa, sí que m’agradaria dir que el Consell està relativament 
content, perquè les dades d’ahir de l’atur van ser molt posi-
tives . Però també vull dir deixar palés i el Consell ho té molt 
clar que encara tenim 383 .884 raons per a seguir treballant 
intensament, com estem fent-ho fins a aquestos moments.

I esperem seguir tenint eixe suport clar per part del botànic, 
no?, perquè és important per cohesionar la nostra societat .

Contestant-li a la pregunta, he de dir-li que dins del programa 
operatiu d’ocupació juvenil el Servof està desenvolupant 
dues línies principals d’acció . En primer lloc, el suport a la 
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contractació de joves qualificats en empreses i suport a la 
contractació de joves qualificats i no qualificats en entitats 
locals dins dels projectes Avalem Joves i Avalem Joves Plus 
respectivament .

Els citats programes llancen fins ara les següents xifres 
d’inserció laboral: contractació de joves qualificats en empre-
ses 148, dels quals 96 són dones i 52 homes; contractació 
de joves qualificats en entitats locals 1.660, dels quals 104 
són dones, 656 homes; contractació de joves no qualificats 
en entitats locals 1 .798, dels quals 590 són dones i 1 .208 
homes. Per tant, el nombre total de joves que han accedit fins 
al moment a una ocupació per mediació d’aquestes ajudes ha 
sigut de 3 .606, dels quals 1 .690 són dones i 1 .916 homes .

En segon lloc, acciones formatives per a persones joves 
aturades englobades en un programa mixt d’ocupació i 
formació adaptat als requisits del programa de garantia juve-
nil i denominat projecte T’avalem, consistent en la realització 
de projectes de formació amb alternança amb l’ocupació amb 
una durada de 12 mesos i 1 .920 hores de formació total en 
alternança amb el treball o la pràctica professional, dirigits a 
l’obtenció de certificats de professionalitat.

El nombre total de joves que han accedit fins al moment a 
aquestes acciones formatives és de 903 joves, dels quals 388 
són dones, 515 homes . D’aquesta manera he de dir-li que 
s’han executat accions dins del programa operatiu d’ocupació 
juvenil amb un cost total de 59 .571 .000 euros, la qual cosa 
suposa un 59,45% de la dotació inicial del programa .

Per a donar continuïtat a l’estratègia descrita, en el present 
exercici s’han previst més de seixanta milions d’euros en 
diverses dotacions pressupostàries per a finançar les actua-
cions que a continuació passe a enumerar-li, totes elles diri-
gides a persones joves inscrites en el sistema de garantia 
juvenil: 9 .289 .800 euros per al programa mixt d’ocupació 
i formació T’avalem, publicat el 23 de gener; 50 milions 
d’euros per a subvencions a la contractació per als ajun-
taments, els programes per a qualificats i no qualificats, 
l’Empuju i l’Emcuju, publicades també el 22 de febrer passat; i 
1.000.000 d’euros per a finançar accions d’orientació laboral, 
específiques per aquest col·lectiu, pendent de publicar.

Dir-li que amb aquestes accions s’espera concloure l’exercici 
2018 amb el cent per cent del programa operatiu d’ocupació 
juvenil executat . I després diuen alguns que no executem 
pressupost .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Anem a passar a la pregunta 1 .388 que formula el diputat del 
Grup Parlamentari Podemos-Podem César Jiménez al conse-
ller d’educació .

Senyor Jiménez, per favor, polse .

Quan vullga .

El senyor Jiménez Doménech:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyor conseller, hem conegut no fa massa temps que la seua 
conselleria està ultimant l’ordre que regularà les ajudes i 
l’admissió a l’alumnat de l’etapa de zero a tres anys . El secre-
tari autonòmic, Miquel Soler, ha explicat que les regles 
d’admissió seran bàsicament les que establisca la seua conse-
lleria, però que els ajuntaments tindran opció d’incloure 
criteris addicionals en la baremació de sol·licituds per motius 
socials .

I és aquí on volem enfocar la nostra pregunta, ja que el nostre 
empeny que va ser impulsar cap amunt les partides pressu-
postàries per a esta escolarització precoç, era i és que cap 
infant es quede fora d’esta possibilitat d’accés a este recurs 
per motius econòmics .

El decret d’admissió de 2016 explicitava que els criteris que 
introduïa un municipi han de servir per donar preferència 
a sol·licituds formulades per les famílies més necessitades 
d’atenció social . Però emparant-se en este text, hi ha hagut 
municipis que, per exemple, han donat puntuacions addicio-
nals a famílies en què els dos pares estaven treballant, qües-
tió que estarà d’acord amb mi que, senyor conseller, no afavo-
reix precisament els xiquets i xiquets amb menys renda, de 
les famílies de menys renda .

Aprofite també per demanar informació al respecte de si la 
versió definitiva d’esta ordre contindrà, a banda dels crite-
ris, una orientació dels punts a assignar per cadascú d’ells . En 
definitiva volem saber fins a quin punt n’hi haurà variabilitat 
de criteris i puntuacions entre diferents municipis, perquè no 
vullguérem que s’establiren desigualtats en funció d’on tria 
una família assentar la seua residència .

Una altra cosa que volem conéixer és l’estat de les tramita-
cions d’al·legacions que diferents associacions que repre-
senten al sector privat i concertat de les escoles infantils han 
adreçat a la seua conselleria . I en concret voldria saber quina 
posició contempla la seua conselleria sobre la possibilitat 
d’ampliar ajudes a famílies en poblacions on no hi ha oferta 
d’escoletes municipals .

Nosaltres entenem que en un context de finançament com 
el d’altres comunitats autònomes, (inintel·ligible)  . . . Castella i 
Lleó que pareix recurrentment més afavorida que la nostra, 
seria més viable prendre una decisió d’estes característi-
ques . Però no sabem si en el nostre cas tenim marge per a fer 
açò sense lesionar les possibilitats de famílies que en realitat 
necessiten este recurs, famílies que menys tenen .

Altra qüestió que s’està posant en evidència és la pràctica per 
part d’algunes escoletes municipals, i és motiu de crítiques en 
anys anteriors, de l’exigència del pagament de quotes anti-
cipades en concepte de matrícula o reserva de plaça . Hi ha 
formularis que es distribuïxen contemplant aquesta pràctica . 
S’exclourà de l’ordre definitivament?

I deixe’m fer-li una reflexió per acabar. Hem sabut que els 
projectes de noves escoles d’infantil i primària ja preveuen o 
preveuran per defecte espai per a aules de zero a tres anys . 
No estem en desacord, però s’han fet sentir algunes veus 
que qüestionen la mesura des del punt de vista pedagògic 


